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Příjem žádostí o podporu v oblasti regionální politiky  
Už v pondělí 11. února bude v souladu s pří-

slušnými výzvami zahájen příjem žádostí  
o podporu ze dvou národních dotačních progra-
mů Ministerstva pro místní rozvoj ČR v oblasti 
regionální politiky. 
• Program Podpora bývalých vojenských 
areálů k obecnímu využití je určen pro obce, 
v jejichž územním obvodu došlo v období od 
ustavení obecních zastupitelstev v roce 1990  
k rušení vojenských posádek nebo zařízení a 
které převzaly příslušný vojenský majetek do 
svého vlastnictví. Pod-
pora je poskytována ve 
formě dotace na kon-
krétní akce ve dvou 
dotačních titulech. Výše 
dotace může dosáhnout 
až 75 % celkových 
nákladů akce. 
• Program Podpora 
obnovy venkova si 
klade za cíl podpořit 
obnovu venkova v sou-
ladu s usnesením vlády 
České republiky ze dne 
11. listopadu 1998  
č. 730. Program obnovy 
venkova zásadně před-
pokládá participaci oby-
vatel venkova, občan-
ských spolků a sdružení při obnově jejich obce 
v souladu s místními tradicemi. Podpora je 
poskytována ve formě dotace na konkrétní 
akce ve třech dotačních titulech. 

V rámci dotačního titulu č. 1 je účastníkem 
programu obec, která získala ocenění modrou, 
zelenou, bílou nebo zlatou stuhou v krajském 
kole soutěže Vesnice roku 2007 nebo se umísti-
la na 1. až 3. místě v celostátním kole této 
soutěže (dotační titul č.1), a obec do 3000 oby-
vatel případně svazek obcí. Podpora je posky-
tována jako investiční nebo neinvestiční dotace 
až do 80 % celkové výše skutečně vynalože-
ných přímých nákladů akce. 

V rámci dotačního titulu č. 2 a 3 je účastní-
kem programu obec nebo svazek obcí, přičemž 
je podporováno zapojení dětí a mládeže do 
komunitního života v obci a spolupráce obcí na 
obnově a rozvoji venkova. Podpora je poskyto-
vána jako investiční nebo neinvestiční dotace 
až do 70 % celkové výše skutečně vynalože-
ných přímých nákladů akce. 

Celkové prostředky na regionální programy 
jsou pro letošní rok stanoveny celkovým obje-
mem v rozpočtu kapitoly Ministerstva pro 

místní rozvoj ČR část-
kou 250 mil. Kč. Důvo-
dem snížení objemu 
prostředků na národní 
regionální programy je 
také využití části národ-
ních zdrojů na kofinan-
cování projektů podpo-
rovaných z prostředků 
ES v rámci programové-
ho období 2007až 2013. 
Vzhledem k zahájení 
realizace regionálních 
operačních programů 
nejsou letos vyhlašová-
ny programy, u kterých 
by docházelo k překry-
vům v oblasti podpory  
s evropskými programy. 

MMR upozorňuje, že i v letošním roce po-
kračuje realizace programu Obnova obecního 
a krajského majetku postiženého živelní 
nebo jinou pohromou. Výzva k podávání 
žádostí na obnovu majetku poškozeného po-
hromami v roce 2007 u tohoto programu dosud 
nebyla ukončena. 

Kompletní informace k vyhlášeným progra-
mům jsou vyvěšeny na webových stránkách 
ministerstva pro místní rozvoj www.mmr.cz pod 
záložkami Regionální politika – Programy/
dotace. Podrobnější informace o realizaci jed-
notlivých programů jsou uvedeny v Zásadách 
programů.                                                    ( t z )  

AKT UÁL NĚ  

Rok 2010 hrozí celkem 134 obcím 
Aktualizaci strategie financování směrnice 

týkající se čištění městských odpadních vod 
schválila v pondělí 4. 2. vláda. Strategie se 
každý rok podle aktuálního stavu budování 
kanalizací a čistíren odpadních vod upravuje 
tak, aby byl splněn termín stanovený směrnicí 
Evropské komise do 31. 12. 2010. Do tohoto 
data musí mít všechny obce přesahující dva 
tisíce obyvatel adekvátně zajištěno čištění 
odpadních vod. Celková výše prostředků na 
splnění všech požadavků směrnice dosáhne  
49 mld. Kč. »Abychom zjistili aktuální stav, 
oslovili jsme všechny obce, jichž se směrnice 
o čištění městských odpadních vod dotýká. 
Celkem 134 obcí není v současnosti připrave-
no na výstavbu čistírny odpadních vod nebo 
kanalizace,« uvedl ministr zemědělství Petr 
Gandalovič. Tyto obce ministerstvo zeměděl-
ství osloví dopisem, v němž budou upozorně-
ny na nutnost směrnici naplnit. V dopise bu-
dou popsány i možnosti financování. Přibližně 
čtvrtinu nákladů z uvedených 49 mld. Kč 
ponesou obce, zbývající část by měly pokrýt 
dotační tituly ministerstva životního prostředí 
včetně evropského Fondu soudržnosti, a dále 
ministerstva zemědělství. Jako problematické 
se jeví omezení dané Evropskou komisí (EK), 
které se týká délky provozních smluv obcí a 
firem zajišťujících dodávky vody a její čištění. 
U dlouhodobých smluv EK totiž chce omezit 
možnosti čerpání z OP Životní prostředí, který 
je pro výstavbu kanalizace a čistíren odpad-
ních vod hlavním zdrojem prostředků. 
(K témuž viz Moderní obec 1/2008 – str. 8 a 9: 
Boj o dotace z evropských fondů, který je už 
předem rozhodnut?) 

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   
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Vzniklo Sdružení místních samospráv ČR 
Nová profesní organizace menších měst a 

obcí – Sdružení místních samospráv ČR (SMS 
ČR) – byla založena ve čtvrtek 31. ledna 
v Jihlavě. Bude fungovat souběžně se Svazem 
měst a obcí ČR (SMO ČR). Česká republika se 
tak přiřadila k jiným evropským zemím, 
v nichž existuje více než jedna organizace 
sdružující samosprávy (např. Německo, Ra-
kousko, Slovinsko, Lotyšsko aj.). SMS ČR 
chce hájit zájmy především menších měst a 
obcí, neboť většina členů SMS ČR je přesvěd-

čena, že SMO ČR nehájí zájmy menších samo-
správ.  

Předsedou nového Sdružení místních samo-
správ byl zvolen starosta obce Vlčnov na Uher-
skohradišťsku Jan Pijáček (ODS). »Stojí před 
námi zásadní úkol, a to zprostředkovat vládě a 
Parlamentu názor občanů na řadu navrhova-
ných zákonů, které se dotýkají obcí a měst. 
Chceme přispět ke zkvalitnění zákonodárného 
procesu,« prohlásil Jan Pijáček. Podotkl, že 

(Pokračování na stránce 2) 

Už tento týden vychází únorové číslo 

Moderní obce 
Mj. v něm najdete: 

 

• Když přetížené kamiony ničí místní komunikace 
• Krakonoš zamířil až na Vsetínsko 
• Proč EU pomohla měřit spotřebu tepla v Kladně  
• Adresné rozúčtování nákladů na teplo 
• Se starostkou Bílovce Ing. Sylvou Kováčikovou  
o využívání evropských fondů 
• Organizace zřizované obcemi jako nástroj zlepšo-
vání služeb občanům (I) 
• Ve Velké Hleďsebi usilují o městečko pro aktivní 
seniory 
• Zklidnění dopravy v Táboře? Do pěti let jistě 
• Strategie prevence kriminality počítá i s menšími 
sídly 
• Jak vytvořit systém ochrany utajovaných 
informací 
• Role PowerPoint při prezentaci vize úřadu 
• Vzdělávací program pro interní auditory 
• Obce a romská problematika 
• Praha má nový portál na výměnu bytů 
• Postavení správce nemovitosti zajištěné ve správ-
ním řízení 
• Otazníky kolem záchranného archeologického 
výzkumu 
• TÉMA MĚSÍCE: Regionální operační programy 
 ... a mnoho dalších zajímavých informací a rad 
 

Objednávky předplatného na tel. 800 11 00 22  
nebo predplatne@economia.cz 

Třetí místo v soutěži Vesnice roku 2007 loni 
získala Suchá Loz na Uherskohradišťsku. Sní-
mek je z tamní Kateřinské zábavy.    Foto: archiv 

http://www.moderniobec.cz
http://www.mmr.cz
mailto:predplatne@economia.cz


3/2008                                                                   http://www.moderniobec.cz                                                               strana 2 

6.  2 .  20 08 

Podpoří ekologické projekty škol 
Nadace Partnerství a středisko ekologické 

výchovy SEVER vyhlásily program Škola pro 
udržitelný život 2008, jehož generálním part-
nerem je společnost Toyota. Příspěvek ve výši 
až 70 tisíc Kč mohou získat školy z Králové-
hradeckého, Libereckého a Pardubického kra-
je a části kraje Ústeckého, ostatní kraje se do 
projektu mohou zapojit prostřednictvím svých 
středisek ekologické výchovy. Program Škola 
pro udržitelný život slouží vzdělávání v oblas-
ti udržitelného rozvoje a zapojení veřejnosti 
do péče o životní prostředí. Hlavní úlohu při-
tom hrají právě školy a jejich žáci. Letos bude 
v programu rozděleno formou grantů 1,5 mil. 
Kč. Uzávěrka přihlášek pro školy je 18. 2. 
2008, pro střediska ekologické výchovy však 
už 15. 2. 2008. Více na www.skolaprozivot.cz . 

Patnáct milionů čeká na MA21  
Ministerstvo životního prostředí (MŽP)  

k 15. 1. vyhlásilo výzvu k podávání žádostí  
o grant na podporu zavádění a rozvoje míst-
ních Agend 21 (MA21) v ČR z revolvingové-
ho fondu Phare. Žadatelem o dotaci může být 
obec, sdružení obcí, kraj, nestátní nezisková 
organizace či zájmové sdružení právnických 
osob. V případě, že žadatelem je jiný subjekt 
než obec, svazek obcí nebo kraj (tj. municipa-
lita), je třeba doložit písemně partnerství  
s municipalitou na předloženém projektu. 
Podmínkou přidělení dotace je registrace mu-
nicipality v Databázi MA21, ať již je žadate-
lem nebo partnerem. Výše dotace činí 90 % 
celkových uznatelných nákladů na projekt, 
maximálně 2 mil. Kč, doba realizace projektu 
je nejdéle 2 roky. V první výzvě bude celkový 
objem peněz činit 15 mil. Kč. Více informací  
na www.env.cz či na http://www.ma21.cz 
nebo na http://ma21.cenia.cz.  

Letní olympijské hry v Praze: Ano, či ne? 

Ustavující Republikové shromáždění Sdruže-
ní místních samospráv České republiky (SMS 
ČR), které se uskutečnilo 31. ledna 2008 
v Jihlavě, se rozhodlo pro to, aby nové sdruže-
ní mělo status zájmového sdružení právnických 
osob. Jeho členy se stávají obce na základě 
usnesení zastupitelstva. Ke členství obce  
v SMS ČR tedy nestačí pouze rozhodnutí sta-
rosty či usnesení rady obce. 

I když už také na webu SMS – 
www.smscr.cz – se objevují 
hlasy požadující, aby obec, která 
je členem Sdružení místních 
samospráv ČR, zároveň nesměla 
být členem Svazu měst a obcí 
(SMO) ČR, stanovy SMS nic 
takového neukládají. »Obec či 
město může být členem jak 
SMS, tak SMO,« podotýká 
předseda SMS ČR Jan Pijáček. 
»Nepovažujeme to za střet zá-
jmů.« A dodává, že SMS ČR 
dokonce ani nezjišťuje, kolik 
jeho členských obcí je zapojeno do činnosti 
SMO ČR. »My to statisticky nechceme a nebu-
deme evidovat, protože nehodláme vzbuzovat 
dojem, že se naše členy snažíme v tomto smys-
lu jakkoliv ovlivnit,« konstatuje Jan Pijáček. 
Obec Vlčnov, kde je Jan Pijáček starostou, 
však ze SMO ČR loni v prosinci vystoupila. 

Ustavující shromáždění se mj. dohodlo i na 
konstrukci členského příspěvku. Ten se skládá 

z pevné částky 1000 Kč za každou obec a 1 Kč 
za každého jejího obyvatele (při stanovení 
počtu obyvatel se vychází ze statistických úda-
jů ČSÚ).  

Jihlavského jednání se zúčastnil výkonný 
místopředseda SMO ČR Jaromír Jech, který 
účastníkům přečetl dopis předsedy Svazu měst 
a obcí Ing. Oldřicha Vlasáka. Podle našich 

zdrojů se předseda SMO ČR 
ještě jednou i tímto způsobem 
pokusil delegáty upozornit na 
fakt, že kroky, které chystají, 
povedou k tříštění sil měst a 
obcí, které by vůči státu 
v probíhající reformě veřejných 
financí měly postupovat společ-
ně, čímž by měl jejich hlas větší 
váhu. Jan Pijáček k tomu pro 
Moderní obec uvedl, že už toto 
pondělí podepsal dopis, jímž 
předsedu SMO vyzývá ke spolu-
práci obou organizací. 
Zajímavé je, že jak předseda 

SMO ČR, tak předseda SMS ČR jsou členy 
Občanské demokratické strany. Jan Pijáček to 
však považuje spíše za pozitivum a doklad 
toho, že v ODS probíhá demokratický dialog i 
o záležitostech regionálního rozvoje a financo-
vání obcí. 

Podle tiskové zprávy vydané SMS ČR  
31. ledna 2008 vstup do tohoto sdružení už od-
souhlasilo 1020 obcí a měst z celé ČR.      ( r š )  

Ve středu 30. ledna bylo ukončeno referendum občanů moravských obcí Suché Lozi a Vysokého 
Pole, kteří v něm odpovídali na otázku »Souhlasíte s tím, aby vláda ČR poskytla finanční garance 
na konání letních olympijských her v Praze?« Referendum v obou obcích tak předznamenalo ná-
sledné doporučení, které o den později v Jihlavě adresovalo všem svým členům ustavující republi-
kové shromáždění Sdružení místních samospráv ČR. Podle usnesení by totiž všechny členské obce 
sdružení měly nabídnout svým občanům možnost vyjádřit se v referendu k případnému konání 
olympijských her v Praze (viz článek Vzniklo Sdružení … na str. 1 tohoto newsletteru). 

V Suché Lozi a Vysokém Poli občané velkou většinou odmítli, aby vláda poskytla finanční ga-
rance olympiádě v Praze. Občané tak podpořili obavy svých starostů, že olympiáda by se negativ-
ně dotkla rozpočtu regionů a obcí. Voličská účast přitom ve Vysokém Poli dosáhla 70 % a v Suché 
Lozi dokonce 78 %. Starostové Suché Lozi a Vysokého Pole Mgr. Petr Gazdík a Josef Zicha záro-
veň vyzvali občany Prahy, aby prosadili své pražské referendum, i když tuto možnost pražské za-
stupitelstvo 24. ledna už zamítlo. Ve hře však zůstává i možné celostátní referendum. Senátorka 
Ing. Jana Juřenčáková už prohlásila, že v únoru předloží návrh příslušného zákona do Senátu. Sta-
rostové obou obcí pražskému primátoru MUDr. Pavlu Bémovi navrhují smírné řešení. »Termíny 
2016 či 2020 jsou z pohledu stavu našich veřejných zdrojů a potřeb nereálné. Jestli však naše země 
zvládne veškeré reformy, byly by případně hry v roce 2028 či 2032 logickou oslavou zvládnutí 
transformačního procesu,« konstatoval starosta Mgr. Petr Gazdík.                                               ( t z )  

O vstupu do SMS musí rozhodnout zastupitelstvo 

Předseda SMS ČR Jan Pijá-
ček.                        Foto: archiv 

 

 
 
Celoživotní vzdělávání 

 

12. 2. Poruchy spodní stavby 
21. 2. Činnost technického dozoru investora 
26. 2. Zákon o veřejných zakázkách 
12.-13. 3. Příprava k autorizačním zkouškám 
ČKAIT 
14.-19. 3. Obnova památek 2008 – Restauro-
vání 
3. 4. Poruchy konstrukcí kovů 
15. 4. Stavební zákon – část Územní plánování 
s důrazem na územní řízení 
16. 4. Stavební zákon – část Stavební řád 
22. 4. Smlouva o dílo a všeobecné obchodní 
podmínky pro zhotovení stavby 
20. 5. Nástavby panelových domů  
27. 5. Koordinátor bezpečnosti práce 
10. 6. Novinky v zákoně o státní památkové 
péči a související otázky 

 

Podrobnější informace a přihlášky  
najdete na: http://www.studioaxis.cz/ 

 

STUDIO AXIS, spol. s r.o. 
Korunní 106, 101 00 Praha 10 

tel./fax: 271 732 095 a 271 736 620 
e-mail: studio@studioaxis.cz 

SMS ČR bude chtít spolupracovat i se Svazem 
měst a obcí, ovšem při respektování zájmů 
menších měst a obcí. »SMO přirozeně hájí 
pozice největších měst, které v něm mají nej-
větší váhu. Sdružení místních samospráv hodlá 
vystoupit na obranu menších měst a obcí,« 
tvrdí Jan Pijáček.  

Místopředsedy SMS ČR byli zvoleni mís-
tostarostka obce Chýně u Prahy Věra Kovářová 
(nez.) a starosta obce Modrá na Uherskohra-
dišťsku Miroslav Kovářík (nez.).  

Delegáti přijali řadu usnesení, mj. se dohodli 
doporučit všem členům SMS ČR, aby nabídli 

svým občanům možnost vyjádřit se formou 
referenda k případnému konání olympijských 
her v Praze. »Je třeba rozhodnout, zda napřímit 
veřejné zdroje na konání her, či je investovat 
do reformy zdravotnictví, penzijního systému 
nebo vyrovnání s církvemi,« komentoval toto 
rozhodnutí starosta středočeského Chotětova 
Ladislav Šifta, člen předsednictva SMS ČR.  

Více informací o SMS ČR včetně výpisu při-
jatých usnesení na ustavujícím shromáždění 
v Jihlavě najdete na www.smscr.cz, kontakt na 
sekretariát sdružení: Edita Nezvalová – orga-
nizační oddělení, tel.: 604 34 58 06, e-mail: 
nezvalova@smscr.cz.                                   ( t z )  

(Pokračování ze stránky 1) 

http://www.moderniobec.cz
http://www.skolaprozivot.cz
http://www.env.cz
http://www.ma21.cz
http://ma21.cenia.cz
http://www.smscr.cz
http://www.studioaxis.cz/
mailto:studio@studioaxis.cz
http://www.smscr.cz,
mailto:nezvalova@smscr.cz
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Interreg III A: Mimořádná šance 
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlásilo 

mimořádnou výzvu pro české žadatele o dota-
ce z přeshraničního programu Iniciativy Spo-
lečenství Interreg III A Česká republika – 
Svobodný stát Sasko 2000-2006. Projektové 
žádosti včetně všech potřebných podkladů je 
potřeba podat do 29. 2. 2008 na příslušný 
krajský úřad Karlovarského, Libereckého 
nebo Ústeckého kraje, přičemž projekty 
schválené řídícím výborem musí být fyzicky 
ukončeny nejdéle do 31. 10. 2008.  

Zkrácená doba výzvy i doba realizace jsou 
dány tím, že české straně se podařilo získat od 
saské strany mimořádné finanční prostředky 
v řádu několika miliónů korun na dopravní 
infrastrukturu pro české příhraničí, které 
Sasko nestihne navázat v dohodnutém období 
v rámci společného dotačního programu. Tyto 
navýšené prostředky jsou určeny pro opatření 
H1 – dopravní infrastruktura přeshraničního 
programu a mají posloužit ke zlepšení vybave-
nosti česko-saského pohraničí.  

Více informací poskytnou pracovníci pří-
slušných krajských úřadů, případně společné-
ho technického sekretariátu v Drážďanech. 
Kontakty jak na krajské úřady, tak na společný 
sekretariát jsou na www.interreg3a.info . 

Co přinese novela vodního zákona 
Poslanecká sněmovna 31. 1. 2008 v prvním 

čtení podpořila novelu vodního zákona. Nove-
la je stěžejní pro rychlé a efektivní budování 
protipovodňových opatření zejména na hor-
ních tocích řek. »Novela umožňuje rychle 
stavět poldry, které jsou malým zásahem do 
krajiny s velkým ochranným efektem,« kon-
statoval ministr zemědělství Petr Gandalovič.  

Novela řeší existující, ale nepoužívaný insti-
tut území určeného k rozlivu povodně. Úprava 
podporuje zachování stávající zemědělské 
nebo lesnické produkce na územích určených 
k výjimečnému zaplavení v případě povodní. 
Pokud by k takovému rozlivu došlo, bude 
škoda na zemědělské produkci kompenzová-
na. »Do roku 2012 máme na protipovodňová 
opatření připraveno přes 14 mld. Kč a tyto 
peníze chceme rychle a efektivně využít,« 
dodal ministr. Při zajišťování pozemků pro 
výstavbu protipovodňových opatření je v no-
vele nově zahrnut i institut vyvlastnění. »Jde 
až o krajní řešení, vždy se budeme nejdřív 
snažit s vlastníkem pozemku domluvit a poze-
mek koupit,« uzavřel ministr Gandalovič.  

Programy pro bytovou politiku 
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlásilo pro 

rok 2008 v oblasti bytové politiky čtyři dotač-
ní programy: Program Podpora oprav domov-
ních olověných rozvodů, program Výstavba 
technické infrastruktury, program Výstavba 
podporovaných bytů a program Podpora rege-
nerace panelových sídlišť. Žádosti o podporu 
budou přijímány od 18. 2. do 31. 3. 2008. 
Kompletní informace k vyhlášeným progra-
mům jsou vyvěšeny na webu ministerstva pro 
místní rozvoj www.mmr.cz pod záložkami 
Bytová politika – Programy/dotace. 

Vybrat vysloužilá elektrozařízení, a to v prů-
měru alespoň 1,1 až 1,2 kg na každého občana 
letos hodlá společnost ASEKOL, s.r.o. Tato 
nezisková společnost, která provozuje kolek-
tivní systém zpětného odběru zejména vyslou-
žilých televizorů, monitorů, videorekordérů a 
DVD přehrávačů, tiskáren a skenerů, počítačo-
vých klávesnic i myší – ale třeba také elektric-
kých a elektronických hraček, v minulém roce 
podle předběžných výsledků vybrala 9172 tun 
tohoto elektroodpadu (o 3380 tun více než 
v  roce předchozím), tedy 0,89 kg na hlavu. 

Mezi dalšími předse-
vzetími tohoto kolektiv-
ního systému jeho jedna-
tel Mgr. Jan Vrba minulý 
týden před novináři  
v Praze uvedl další rozši-
řování sběrné sítě. Nejdů-
ležitějšími sběrnými mí-
sty jsou a nadále podle 
Jana Vrby budou sběrné 
dvory obcí. Z nich totiž 
pochází asi 80 % hmot-
nosti všech elektrozaříze-
ní, která ASEKOL takto 
vybere. Loni v tomto 
smyslu uzavřel nové 
smlouvy o vytvoření sběrného místa zpětného 
odběru na sběrném dvoře se stovkou dalších 
obcí. V této souvislosti je potěšitelná informace 
Svazu měst a obcí Jihočeského kraje 
(SMOJK), který usiloval o některé změny ve 
smlouvách, jež města a obce pro činnost svých 
sběrných dvorů uzavírají jak se společností 
ASEKOL, tak s dalšími kolektivními systémy 
zpětného odběru (viz Moderní obec 1/2008 – 
Zpětný odběr: Obcím se vše nelíbí, ale samotný 
systém jim vyhovuje).  

V závěru loňského roku se SMOJK a ASE-
KOL dohodly, jak nás informoval tajemník 

SMOJK Ing. Miroslav Beneš, na některých 
změnách podmínek pro obce ve smlouvách na 
zajištění zpětného odběru. Například se podaři-
lo omezit výši sankcí pro obec na nanejvýš  
25 tisíc Kč, zajistit odběr vyřazených elektro-
zařízení skupin 3, 4 a 7 bez ohledu na výrobce, 
stanovit sankci pro ASEKOL ve výši 100 Kč 
za každý den z prodlení s odvozem vyřazeného 
elektrozařízení, a to z jakéhokoliv důvodu, 
nebo zmírnit sankce za nesprávné označování 
(k nesprávnému zařazení by muselo dojít opa-
kovaně během jednoho čtvrtletí) apod. 

Větší vzájemné pochope-
ní a vstřícnost obou stran 
jsou nadějí, že spolupráce 
obcí nejen se společností 
ASEKOL, ale také s dal-
šími kolektivními systé-
my zpětného odběru bude 
sílit.  
ASEKOL v tomto smyslu 
loni učinil výbornou zku-
šenost se svým pilotním 
projektem sběru elektro-
zařízení v několika ma-
lých obcích Středočeské-
ho kraje. Instaloval tam 
stacionární kontejnery na 

drobné spotřebiče, které lidé odhazují do po-
pelnic nejčastěji. Výsledek projektu, který 
podle Jana Vrby nemá ve světě obdoby, předčil 
očekávání: V těchto obcích se uvedeným způ-
sobem v přepočtu vybral elektroodpad ve výši 
2 kg na obyvatele a rok. 

Spolupráci s obcemi má podpořit i chystaný 
Fond ASEKOL. Dozorčí rada společnosti jej 
sice teprve musí schválit, nicméně Jan Vrba na-
značil, že z fondu by se už letos mohlo napří-
klad přispívat obcím na nákupy nových kontej-
nerů do sběrných dvorů či na zajištění ochrany 
sběrných dvorů proti krádežím.                  ( r š )  

Čtěte odborný měsíčník Moderní obec 
 

Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo na adrese 
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

  

Máte na svém území »nejpohádkovější« zámek? 
Víte, kde vznikaly mnohé nejoblíbenější a klasické české filmové či televizní pohádky? Připo-

meňme si jen některé nejznámější: Pyšná princezna, Jak se budí princezny?, Princ a Večernice… 
Který hrad nebo zámek vám připadá jako ten opravdu »nejpohádkovější«? 

Národní památkový ústav (NPÚ) jako instituce, která spravuje desítky nejcennějších veřejně 
přístupných kulturních památek, vyhlásil 2. ročník ankety O nejpohádkovější hrad nebo zámek  
v České republice. Hlasování probíhá na webových stránkách NPÚ v prvním čtvrtletí – do zahájení 
návštěvnické sezony roku 2008. Zkuste při této příležitosti zjistit, který z hradů a zámků je ten 
opravdu nejpohádkovější. Pro připamatování si můžete prohlédnout přehled zpřístupněných pamá-
tek. Do ankety jsou zařazeny hrady a zámky spravované NPÚ. 

Anketa běží již od 10. ledna a ukončena bude 25. března 2008. Vyhlášení výsledků ankety se 
stane součástí slavnostního zahájení návštěvnické sezony od 1. dubna 2008. Po ukončení ankety 
budou z hlasujících podle zadaných e-mailových adres vylosováni tři účastníci, kteří obdrží volné 
vstupné pro sebe a svoji rodinu na hrad nebo zámek ve správě NPÚ podle vlastního výběru a dále 
publikace z aktuální produkce vyhlašovatele soutěže.                                                                  ( t z )  

ASEKOL dál posiluje spolupráci s obcemi 

Rovněž ve sběrném dvoře na táborském 
Sídlišti nad Lužnicí lze odevzdat vysloužilé 
elektrospotřebiče.        Foto: archiv OŽP Tábor 

http://www.moderniobec.cz
http://www.interreg3a.info
http://www.mmr.cz
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO
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Nákladní vozidlo s nosností 20 tun na jednu 
nápravu poškodí silniční těleso tak, jako by po 
něm projelo 160 tisíc běžných osobních vozi-
del. Včera to v obci Zlatníky-Hodkovice připo-
mněl středočeský hejtman Ing. Petr Bendl, 
když spolu s dalšími osobnostmi uváděl do 
provozu zařízení, které automaticky zjišťuje a 
dokladuje hmotnost projíždějících vozidel. 
Středočeský kraj je vlastníkem zhruba 8600 km 
silnic 2. a 3. třídy, které převzal od státu větši-
nou v zuboženém sta-
vu. Do roku 2013 proto 
chce do rekonstrukcí 
silnic 2. a 3. třídy  
investovat bezmála  
4 mld. Kč. 

»Nechceme však ne-
činně přihlížet tomu, 
jak tuto investici zne-
hodnocují bezohlední 
dopravci,« podotkl 
včera středočeský hejt-
man. Unikátní a ve 
světě prý zcela ojedině-
lé zařízení, které v obci 
Zlatníky-Hodkovice na 
silnici II/101 nainstalo-
vala společnost Czech 
Radar, a.s., se řadí mezi systémy souhrnně 
nazývané weigh-in-motion (WIM), neboli 
»vážení za jízdy«. Zařízení ve Zlatníkách- 
-Hodkovicích však nejenže zjišťuje hmotnost 
vozidel za jízdy, ale 
navíc automaticky po-
řizuje fotodokumentaci 
všech přetížených vozi-
del i s uvedením jejich 
skutečné hmotnosti. 
Díky nepřetržitému 
provozu bez potřeby 
lidské obsluhy nabízí 
vyšší preventivní efekt 
než namátkové kontro-
ly. Kromě toho nevyža-
duje ani zpomalení či 
odstavení vozidla. Vá-
žení tak neohrožuje 
plynulost dopravy.  

Přestupky zjištěné tímto systémem lze s vyu-
žitím zaznamenaných důkazů následně zpraco-
vat na úřadu příslušné obce s rozšířenou působ-
ností a neukázněnému dopravci uložit pokutu. 

»Zařízení se skládá z keramických tlakových 
senzorů a indukčních smyček umístěných pří-
mo ve vozovce, doplněných dvěma digitálními 
kamerami pro obrazové záznamy. Při průjezdu 
vozidla zjistí zatížení jednotlivých náprav, 

celkovou hmotnost a rychlost. Pokud hmotnost 
vozidla překročí nastavenou mezní hodnotu, je 
pořízen digitální záznam o přestupku, který 
obsahuje naměřené hodnoty a fotografii vozi-
dla,« vysvětlil Milan Bednář, ředitel společnos-
ti Czech Radar, a.s. 

Není proto náhodou, že včera ve Zlatníkách- 
-Hodkovicích byl přítomen i hejtman Liberec-
kého kraje Petr Skokan, neboť i v »jeho« regi-
onu přetížené kamiony představují hrozbu jak 

pro stav silnic, tak pro 
bezpečnost dopravy.  
Slavnostního zahájení 
se zúčastnil i policejní 
prezident Oldřich Mar-
tinů, který si od projek-
tu slibuje, že uvolní 
ruce dopravním policis-
tům, a ti se tak budou 
moci věnovat svým 
dalším úkolům při za-
jišťování bezpečnosti 
silničního provozu.   
Silnice č. II/101 pro-
cházející obcí Zlatníky- 
-Hodkovice je osazena 
dopravními značkami  
s dodatkovými tabulemi 

zakazujícími vjezd nákladních vozidel nad  
12 tun. Přesto už včera dopoledne během pou-
hých několika hodin systém zaznamenal hned 
několik desítek vozidel, která povolenou hmot-

nost překročila. Po 
zhruba tři měsíce bude 
zařízení v pilotním 
provozu, který ověří 
jeho fungování v praxi 
a poskytne statistická 
data, která Středočeský 
kraj využije pro kvanti-
fikaci problému přetí-
žených vozidel a při 
plánování následných 
fází projektu. Po tuto 
dobu společnost Czech 
Radar bude hradit pro-
voz systému. Cena 
systému v pilotní fázi 

se pohybuje kolem 10 mil. Kč, Milan Bednář 
nevylučuje, že s rozvojem systému by mohla 
být i nižší.  

Přetíženým kamionům zejména na místních 
komunikacích se zevrubně věnuje i únorové 
vydání Moderní obce, které se expeduje už 
tento týden. K automatizovanému systému ve 
Zlatníkách-Hodkovicích se podrobněji vrátíme 
v březnovém vydání.                                    ( r š )  

Pasivní domy nejsou pouhá móda 
Právě před rokem bylo v Českých Budějovi-

cích otevřeno nové poradenské centrum se 
zaměřením na pasivní domy. Specializované 
středisko působí v sídle občanského sdružení 
Energy Centre České Budějovice (ECČB) na 
náměstí Př. Otakara II. 87/25. Do projektu, 
který je koordinován Centrem pasivního domu 
v Brně (www.pasivnidomy.cz), jsou zapojeni 
partneři z celé ČR. V rámci projektu působí  
i v dalších regionech ČR informační a pora-
denská centra zaměřená na poradenství v ob-
lasti výstavby pasivních domů. ECČB, působí-
cí v regionu Jihočeského kraje, je jedním  
z nich. Zájemci o tematiku pasivních domů se 
mohou i nadále se svými dotazy zdarma obra-
cet na ECČB. Mohou navštívit poradce ECČB 
osobně (je třeba se telefonicky objednat na 
čísle 387 312 580) nebo své dotazy zaslat na  
e-mailovou adresu eccb@eccb.cz . 

Kronikáři mají sraz v Lysé 
Na Výstavišti v Lysé nad Labem jako sou-

část 8. ročníku společné výstavy měst, obcí, 
mikroregionů a podnikatelů Regiony České 
republiky (výstava se uskuteční ve dnech 8. až 
10. 2.) v sobotu 9. 2. od 13 hodin proběhne  
i seminář pro kronikáře obcí. Mj. jsou připra-
vena témata: Psaní kroniky na prahu 21. stole-
tí (lektor PhDr. Pavel Fojtík z Vlastivědného 
muzea Nymburk, kronikář města Nymburka), 
Multimediální prezentace regionu (příklad 
Rychnova nad Kněžnou), Staňme se prvními 
kronikáři našeho rodu! (prezentace programu 
k sestavování rodinné kroniky, případně osob-
ních rodokmenů, za pomoci speciálních před-
tištěných materiálů), Význam archivních fon-
dů pro práci kronikáře (lektor PhDr. Michal 
Řezníček, zástupce ředitelky SokA Nymburk), 
Představení knihy Stratov se v dějinách ne-
ztratil. Pořadatelé potvrzují, že semináře se 
může zúčastnit každý zájemce. 

Přestřižením symbolické pásky byl včera ve 
Zlatníkách-Hodkovicích v okrese Praha-západ 
zahájen pilotní projekt, který může být nadějí pro 
kraje, města i obce, které se potýkají s neukázně-
nými dopravci.                         Foto: Irena Hošková 

Malá obec chystá zbraň proti přetíženým kamionům Vydavatelství Economia a.s. – Divize konferencí  
a seminářů vás zve na odbornou konferenci 

 

Správná cesta  
k evropským dotacím 

(doprava, životní prostředí, energetika)   

úterý 19. 2. 2008, od 9 do 15 hod. 
Autoklub ČR, Opletalova 29, Praha 1  

 

Odborný partner: Národní síť Zdravých měst 
Moderátor: Igor Záruba – týdeník Ekonom 
Mediální kampaň: Hospodářské noviny, měsíčník 
Dotace a Moderní obec  
 

Více informací: 
www.konference.ihned.cz , tel.: 233 071 950 

e-mail: konference@economia.cz 

Těžký nákladní automobil vjíždí na dva téměř 
neznatelné tlakové senzory zafrézované do vo-
zovky.                                       Foto: Irena Hošková 

Vážení čtenáři! 
Přesvědčte se v účtárně, je-li předplatné vašeho odborného měsíčníku pro rok 2008 skutečně  

uhrazeno.  Bude nás těšit, když budete dostávat svůj časopis bez vynechaného čísla nebo dvou. 
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